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Beschouwingen op de begroting 2018. 
 
 
Collega’s, collegeleden, ambtenaren en overige aanwezigen. 
 
Op voorhand wil ik dank zeggen aan de samenstellers en alle betrokkenen die deze 
begroting hebben samengesteld. 
 
De lijn van het CDA blijft in navolging van vorige jaren overeind als het gaat om 
reserves die deze gemeente heeft opgebouwd. Hoewel onze jaarrekeningen vele 
jaren een overschot laat zien, jaarrekening 2016 wederom ruim 1 miljoen over,  
vraagt dit huidige college wederom een offer van de burger.  
Nu is het voorstel om maar 2.25% OZB verhoging door te voeren. 
Helaas komt deze bovenop de 36% en de 4.5% van de vorige jatren. 
Hoezo, eerst het zuur en nu het bitter. 
Met deze voorgestelde verhoging wordt het nog bitterder voor onze burgers. 
Burgers die het vaak al moeilijk hebben. 
Vooral voor die inwoners in Meerssen die het niet breed hebben, sterker nog er 
heerst werkelijk stille armoede. 
 
Het CDA Meerssen blijft van mening dat dergelijke verhogingen volledig ongepast 
zijn maar ook dat eventuele begrotingsoverschotten terug moeten vloeien naar de 
burgers. Een eigen vermogen van meer dan 40 miljoen geeft geen enkele aanleiding 
om de overschotten aan de reserves toe te voegen. Hoe hoog moeten en willen we 
deze hebben. 
Het CDA Meerssen is van mening dat het vermogen moet worden aangewend ten 
behoeve van de burgers van Meerssen.  
We willen voorkomen dat over een aantal jaren bij een eventuele herindeling onze 
buurgemeenten hun tekorten ermee kunnen afdekken. 
Nee collega’s, laten we zelf zorgen dat wij o.a. onze verenigingen faciliteren, onze 
gebouwen op orde hebben, duurzaam en van deze tijd en zorg dragen voor 
voldoende levensbestendige woningen in alle kernen. 
De vergrijzing gaat de komende jaren snel, dus willen wij onze inwoners in onze 
gemeente een oude dag bezorgen is snelheid geboden. 
 
Het CDA doet vandaag een amendement indienen om de OZB voor 2018 op de 0 lijn 
te zetten. 
(amendement 1, OZB naar de 0 lijn) 
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Sport, vrijwilligers en verenigingsleven inclusief het accommodatiebeleid zijn 
onderwerpen, die volop in beeld zijn, of beter gezegd niet in beeld mogen komen. 
Deze dienen ondersteund te blijven.  
Het is van groot belang om de politieke bewustwording te vergroten met als een van 
de belangrijkste resultaten om de gezondheid en welzijn van onze inwoners te 
vergroten. Daarom moet sport als middel nog meer worden ingezet en 
sportontwikkeling verder vorm worden gegeven. Een bezuiniging op het 
accommodatiebeleid zal hier zeker niet aan doen bijdragen. Sport dicht bij huis laten 
beoefenen motiveert zowel jongeren als ouderen meer om te gaan of te blijven 
sporten. 
 
 
Onlangs heeft de enquête onder onze inwoners omtrent Gemeentelijke 
Samenwerking plaatsgevonden.  
Hoe zullen de inwoners van Meerssen dit ervaren?  
De spiegel wordt ons voorgehouden. 
Het CDA is erg benieuwd naar de reacties die de burgers hebben gegeven.  
 
 
In 2015 heb ik als CDA een motie afschaffen parkeergeld ingediend. In 2016 heeft 
mevr. Heusschen eveneens een motie met dezelfde strekking ingediend. 
De motie uit 2015 zou betrokken worden bij de evaluatie gemeentelijk verkeers en 
vervoersplan 2017.  
U raadt het al.  
Na de laatste perikelen in het college is de portefeuille van mevr. Cortenraede 
verdeeld en de wethouders hebben deze de evaluatie van het verkeers en 
vervoersplan van de jaarplanning geschrapt.  
Conclusie, de bezoekers aan Meerssen blijven betalen. 
Ik dien omtrent het gratis parkeren in het centrum van Meerssen opnieuw een motie 
in.  
(Motie 1, Afschaffen parkeergeld centrum Meerssen)   
 
Provinciale subsidiestromen. 
Al meerdere jaren is door het CDA aangegeven dat er veel Provinciale subsidies zijn 
waar zowel de gemeente Meerssen gebruik kan maken alsmede verenigingen en 
burgers.  
Wij missen nog steeds een goede communicatie hierover naar de burgers en 
verenigingen. Ook informatievoorziening hoort bij het goed communiceren met de 
burgers, verenigingen, organisaties en buurtnetwerken.  
De Provincie Limburg wil de komende jaren stevig aan de slag gaan met 
monumentale gebouwen, kastelen, kloosters, kerken, boerderijen en molens met een 
monumentale status die in verval dreigen te raken en waarbij er een duidelijke 
restauratieachterstand is.   
Hier ligt een grote kans voor behoud van onze Meerssense monumenten.  
Tevens stelt de Provincie € 5 miljoen extra beschikbaar voor de uitvoering van de 
Startersregeling.  
( Motie 2, Actief inzetten op subsidiemogelijkheden ) 
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Duurzaam Meerssen. 
De wereld mooier achterlaten dan dat we haar aantreffen, ofwel goed 
‘rentmeesterschap’ vormt de kern van de CDA-visie op energietransitie.  
Het CDA is van oudsher de partij van het maatschappelijk initiatief en het zo laag 
mogelijk in de samenleving neerleggen van verantwoordelijkheden.  
Ook op het gebied van energietransitie is lokaal de sleutel. Het wordt nu de hoogste 
tijd om daadwerkelijk te starten met de plaatsing van zonnepanelen op gemeentelijke 
gebouwen. Onlangs is bekend gemaakt dat de gemeente & EMEC een 
overeenkomst hebben getekend voor de eerste coöperatieve zonnecentrale 
Meerssen. Het CDA vraagt al jaren om alle gemeentelijke gebouwen te voorzien van 
zonnepanelen. Laat de gemeente Meerssen zelf het goede voorbeeld geven. 
(Motie 3, Energiescan Sport- en verenigingsgebouwen) 
 
 
Tijdens de RAV van 26 november heb ik gevraagd naar de afwerking van het 
grensmaasproject. Hierover zou schriftelijke beantwoording komen en die is ook 
gedaan. Echter heb ik antwoord gekregen op een niet gestelde vraag waarvoor dank. 
Ik verwacht vandaag alsnog een antwoord op de gestelde vraag te ontvangen. 
 
 
SAMCO,  
Hierover heb ik namens het CDA in de raad adviesvergadering gesproken. 
De geluidshinder bij het proefdraaien van motoren is in de omgeving van Moorveld 
en Ulestraten buiten alle proporties. 
Bij navraag door het CDA is gebleken dat er geen continue-metingen worden 
uitgevoerd tijdens het proefdraaien van vliegtuigen. 
Er zijn dus ook geen metingen verricht, dit was namelijk niet gebruikelijk. 
Er zijn bovendien geen metingen door MAA verricht omdat dit niet voorgeschreven is 
in de omgevingsvergunning. Het meten van dit soort geluid is zeer complex en kan 
alleen uitgevoerd worden onder bepaalde meteo-condities. Ook is het zo dat 
dergelijke metingen alleen kunnen worden uitgevoerd door akoestische specialisten. 
Deze woorden staan op schrift en zijn van de afdeling Toezicht en Handhaving van 
het RUD Zuid Limburg. Het CDA vind dat zeer opmerkelijk. 
 
* Heeft de gemeente zoals door de uw ambtenaar toegezegd ervoor gezorgd dat de   
  voorlichting naar de burgers wordt verbeterd? 
* Waarom verwijst de gemeente niet op een eenvoudige manier naar de juiste   
  instantie(s) 
* Wat was de beweegreden van het college om ermee in te stemmen dat het bedrijf  
  Samco ( plotseling) van economisch /strategisch belang is geworden voor het  
  bedrijventerrein van het vliegveld??  
* En waarom wordt hier opnieuw een middel om de burgers tegen lawaaioverlast te  
  beschermen uit handen gegeven. De gemeenten Beek en Meerssen hebben de  
  provincie samen gevraagd om deze ontwikkeling over te nemen en er een  
  Provinciaal Inpassingsplan van te maken. Waarom doet u niet zelf de regie in  
  handen houden? 
   
Ik ben zeer benieuwd naar uw beweegredenen. En dit zeker in relatie tot de 
leefbaarheid in de woonkernen Moorveld en Ulestraten. 
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In de buurtnetwerken zou nieuw leven worden geblazen.  
De meeste buurtnetwerken zijn ontevreden over de huidige ondersteuning van de 
gemeente. En de meeste buurtnetwerken fungeren (voor zover ze dat nog doen) op 
een heel laag pitje. 
Er kan alleen maar geconstateerd worden dat er effectief niet wordt samengewerkt 
met de buurtnetwerken.  
Waar staan we nu m.b.t. het in stelling brengen van krachtige burgers? 
Kunt u daadwerkelijk aangeven waarom het niet gelukt om de buurtnetwerken beter 
te positioneren en te faciliteren? Buurtnetwerk Ulestraten is een goed voorbeeld van 
een effectief goed functionerend buurtnetwerk. 
De ziekte van de wethouder kan en mag hierbij geen excuus zijn. 
 
 
Sociaal Domein 
Onze maatschappij wordt geacht zich verder te ontwikkelen tot een 
participatiemaatschappij. 
Daarnaast is het streven om mensen die zorg nodig hebben langer thuis blijven en 
daar geholpen worden. Ik heb al eerder vandaag gesproken om meer 
levensbestendige woningen in alle kernen te bouwen.  
Het geven van de zorg wordt echter steeds duurder en moeilijker te betalen, mede 
gezien de bijdrage van het rijk. In Meerssen is de zorg nog goed geregeld en wij 
weten ook dat dit in de komende jaren een zware opgave voor de gemeente wordt. 
De inspanningen op de afdeling verdienen dan ook een groot compliment. 
 
 
Meerssen een ondernemende gemeente ? 
 
In het afgelopen jaar is er wederom veel in Meerssen gebeurd. 
Helaas is een wethouder langdurig afwezig, de wethouders Houben en van Rijswijk 
hebben haar portefeuille onderling verdeeld. 
Dossiers zoals o.a. de Evaluatie GVVP en uitvoering CDA motie parkeerbelasting, 
accommodatiebeleid, Zorgconcept in ’t Riet en bestemmingsplan, Beheerplan 
gebouwen en herziening her herbestemmingsplan buitengebied worden in deze 
raadsperiode niet meer aan de raad aangeboden. 
Geld dat in 2017 hiervoor begroot was is wordt niet uitgegeven.  
Conclusie, over het jaar 2017 zal er vermoedelijk wederom een groot overschot in de 
jaarrekening zijn. 
 
En de inwoners, ondernemers en verenigingen zijn het kind van deze rekening. 
 
 


